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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 9/2014 
Caràcter: ordinària  
Data: 25 de juliol de 2014 
Horari: de 11.00 a les 13.10 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  2a. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde 
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Fèlix Larrosa Piquè,               6è. Tinent d’alcalde 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,                  Regidor 
Joan Gómez López, Regidor  
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Neus Brocal Mañas,                       Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa l’assistència: 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
  
ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 27 de juny de 
2014. 
 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 3868 fins el núm. 4875 ambdós inclosos. 
 
 
3.- MODIFICACIÓ DE LA DATA DEL PLE ORDINARI DEL MES  DE SETEMBRE DE 
2014 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Acordar que, amb caràcter excepcional, el Ple ordinari que correspon al mes de 
setembre de 2014, es faci el divendres dia 3 d’octubre de 2014. 
 
2n. Les comissions informatives permanents podran adaptar el seu règim de sessions 
per ajustar-se a la nova data de la convocatòria. 
 
3r. Notificar aquest acord als portaveus dels grups municipals, a la Secretaria, a la 
Intervenció i la Tresoreria i a les Direccions de serveis municipals, als efectes de general 
coneixement. 
 
 
4.- APROVACIÓ DE LES DATES DE LES FESTES LOCALS DEL  MUNICIPI DE 
LLEIDA I DELS SEUS NUCLIS AGREGATS PER A L’ANY 2015   
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la responsable de Planificació 
Estratègica de RRHH: 
 
1r. Establir les festes locals per a l’any 2015 del municipi de Lleida, recollint les de les 
entitats municipals descentralitzades i proposar al Departament d’Empresa i Ocupació 
de la Generalitat de Catalunya la seva inclusió en la corresponent Ordre de la 
Conselleria, de la manera següent: 
 
LLEIDA:   11 de maig i 29 de setembre 
RAIMAT:  27 d’abril i 24 de juliol 
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SUCS:      15 de maig i 14 d’agost 
 
2n. Notificar aquesta resolució als Serveis Territorials de Lleida del Departament 
d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya als efectes abans esmentats. 
 
 
5.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR. EMILI ELIAS 
PASCUAL 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la responsable de Planificació 
Estratègica de RRHH:  
 
Autoritzar al treballador Sr. Emili Elias Pascual, cap Assumptes Econòmics i 
Administratius, per exercir un segon lloc de treball com a professor associat a temps 
parcial de l’assignatura Economia del Sector Públic, a la Facultat de Dret i Economia 
de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 15 hores lectives en horari de 
tarda durant el primer semestre del curs acadèmic 2014/2015. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació. 
 
 
 
6.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB LA FUNDA CIÓ “LA CAIXA” 
EN LIQUIDACIÓ, PER A L’ORGANITZACIÓ DE “EL MUSICAL”  EN FORMAT 
PARTICIPATIU A L’AUDITORI MUNICIPAL ENRIC GRANADOS EL 17 D’OCTUBRE 
DE 2014 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la presidenta de la Comissió 
Informativa de Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i la Fundació “La 
Caixa” en liquidació, per a l’organització de “EL MUSICAL”, en format participatiu, a 
l’Auditori Municipal Enric Granados el 17 d’octubre de 2014. 
 
 
 
7.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL D EPARTAMENT 
DE CULTURA DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA PER A L’E STABLIMENT DE 
LA XARXA DE MUSEUS D’ART DE CATALUNYA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la presidenta de la Comissió 
Informativa de Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre el Departament de Cultura de la Generalitat 
de Catalunya, el Museu Nacional d’Art de Catalunya, l’Organisme Autònom de 
Patrimoni Víctor Balaguer (Biblioteca Museu Víctor Balaguer de Vilanova i la Geltrú), el 
Museu d’Art de Girona, el Museu Episcopal de Vic, el Museu Diocesà i Comarcal de 
Solsona, el Consorci del Patrimoni de Sitges, l’Institut de Cultura de la Ciutat d’Olot 
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(Museu de la Garrotxa). Diputació de Tarragona – Museu d’Art Modern, l’Ajuntament 
de Lleida (Museu d’Art Jaume Morera), el Museu de Lleida: Diocesà i Comarcal, el 
Museu de l’Empordà, l’Institut Municipal de Museus de Reus (Museu Comarcal, 
Salvador Vilaseca), el Museu Comarcal de Manresa, el Museu de Valls i el Museu 
d’Art de Sabadell per a l’establiment de la Xarxa de Museus d’Art de Catalunya.  
 
 
8.- AUTORITZACIÓ SOL·LICITUD AJORNAMENT QUOTES AL P ARC CIENTÍFIC 
 
Atès el que preveu la Disposició addicional trenta-cinquena, de la Llei 22/2013, de 23 
de desembre, de pressupostos generals de l’Estat per l’any 2014, les entitats 
promotores dels parcs científics i tecnològics poden sol•licitar l’ajornament de les 
quotes amb venciment 2014, 2015 i 2016 derivades de préstecs o bestretes concedits 
en virtut de les convocatòries realitzades. 
 
Atès que el Consorci Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida, en sessió del 
consell d’administració, de data 15 de juliol de 2014, va acordar sol•licitar al Ministerio 
de Economia y Competitividad l’ajornament de les devolucions de totes les quotes 
d’amortització amb venciment als anys 2014, 2015  i 2016. 
 
Atès que en el cas que les entitats promotores dels parcs científics i tecnològics formin 
part del sector públic, hauran de disposar de l’autorització de l’administració a la que 
l’entitat pertany. 
 
Atès que el Consorci Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida, està format 
per l’Ajuntament de Lleida i la Universitat de Lleida, en igualtat de condicions, i donat 
que el Consorci del Parc ha sol•licitat l’autorització corresponent a l’Ajuntament de 
Lleida, per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la presidenta de la 
Comissió d’Economia i Hisenda:  
 
1r. Autoritzar al Consorci del Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida, per a 
què sol•liciti davant del Ministerio de Economia y Competitividad, l’ajornament de les 
quotes d’amortització corresponents als anys 2014, 2015 i 2016, d’acord amb el que 
estableix la Disposició addicional trenta-cinquena, de la Llei 22/2013, de 23 de 
desembre, de pressupostos generals de l’Estat per l’any 2014. 

 
2n. Traslladar aquest acord al Consorci del Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari 
de Lleida.                  
 
 
9.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST  DE 
L’AJUNTAMENT 2014 (II) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda i l’informe del ‘interventor, amb 21 
vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del 
PP,  s’acorda aprovar la proposta següent:: 
 
1r. Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2014 
(II), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
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ESTAT DE DESPESES 
AUGMENTS 

   
CAPÍTOL DESCRIPCIÓ IMPORT 

2 
Despeses corrents en béns i 
serveis 635.000,00 

4 Transferències corrents 215.000,00 
6 Inversions reals 150.000,00 

TOTAL  1.000.000,00 
   
   
   

ESTAT DE DESPESES 
DISMINUCIONS 

   
CAPÍTOL DESCRIPCIÓ IMPORT 

5 Fons de contingència 1.000.000,00 
TOTAL  1.000.000,00 
   
   
 RESUM  
   
 Augment en despeses 1.000.000,00 
 Disminució de despeses 1.000.000,00 
  ANIVELLAT 

 
 

 
 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals 
de l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat i declarar les despeses que s’han 
d’atendre amb aquesta modificació com a no discrecionals i no previstes d’acord amb el 
que preveu l’article 87 de les bases d’execució del pressupost. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de 
l’Ajuntament 2014 (II), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se 
posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret 
legislatiu 2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
4t. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
10.- RATIFICACIÓ DE L’ACORD DE DISSOLUCIÓ DEL CONSO RCI DE PROMOCIÓ 
ECONÒMICA DE LLEIDA 
 
Aprovat inicialment pel Consell General del Consorci de Promoció Econòmica de 
Lleida, en reunió celebrada el dia 6 de maig de 2014, i exposat al públic, per termini de 
30 dies hàbils, a comptar del següent al de l’última inserció de l’edicte al BOP, al 
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DOGC o Tauler d’Anuncis Municipal, al no haver hagut cap reclamació en el termini a 
dalt indicat, es considera aprovat amb caràcter definitiu. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la presidenta de la Comissió 
d’Economia i Hisenda: 
 
1r. Ratificar l’acord de dissolució del Consorci de Promoció Econòmica de Lleida 
adoptat pel Consell General del Consorci en la sessió de data 6 de maig de 2014, que 
ha esdevingut definitiu en no haver-se presentat contra el mateix cap reclamació ni 
al·legació en el termini d’exposició al públic. La ratificació inclou expressament 
l’aprovació dels criteris aplicables a la dissolució de l’ens que estaven explicitats en 
l’acord de referència. 
 
2n. Autoritzar i/o delegar, en el seu cas, a lIl.lm. Sr. Alcalde, de la forma més àmplia 
possible en Dret, per a resoldre i fer efectius tots els actes necessaris per a l’execució 
del present acord. 
 
 
11.-  EXPEDIENT DE COMPTE GENERAL 2013  
 
Vist el Compte General que es rendeix integrat pels Comptes següents: 
 
A) COMPTE DE L'AJUNTAMENT. 
 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2013, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de  460.513.955,78 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un estalvi de 8.327.262,70 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 

I- Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III- Resultat pressupostari 

 
-Resultat pressupostari de l’exercici -1.998.415,29 
-Resultat pressupostari ajustat  5.332.715,83 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el 
Compte de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou 
entre d’altres documents l’Estat del Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals de 3.183.981,03 EUR. 
 
B) COMPTE DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’OCUPACIÓ “SALVA DOR SEGUÍ”. 
 



 
 

 7 

Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2013, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de 3.906.487,01 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un estalvi de 246.618,09 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici 248.900,37 
-Resultat pressupostari ajustat 110.252,93 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el 
Compte de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou 
entre d’altres documents l’Estat del Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals de 124.733,41 EUR. 
 
C) COMPTE DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 
 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2013, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de  517.822,77 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 41.021,73 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici 0,00 
-Resultat pressupostari ajustat 0,00 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el 
Compte de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou 
entre d’altres documents l’Estat del Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals de 37.158,53 EUR. 
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D) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE COMERÇ, MERCAT S I CONSUM DE 
LLEIDA. 
 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2013, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de  4.596.834,23 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 127.694,46 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici 0,00 
-Resultat pressupostari ajustat 0,00 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el 
Compte de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou 
entre d’altres documents l’estat del Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals de -4.003,18 EUR. 
 
E) COMPTE DE TURISME DE LLEIDA. 
 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2013, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de  2.548.492,54 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 149.124,21 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici -10.309,95 
-Resultat pressupostari ajustat 10.431,10 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el 
Compte de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou 
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entre d’altres documents l’Estat del Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals de 54.988,35 EUR. 
 
 
 
F) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D’ACCIÓ CULTURAL.  
 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2013, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de  1.199.535,32 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 14.340,46 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici 0,00 
-Resultat pressupostari ajustat 0,00 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el 
Compte de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou 
entre d’altres documents l’Estat del Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals de 7.391,83 EUR. 
 
G) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D’ACCIÓ ESPORTIVA . 
 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2013, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de 415.173,33 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 34.454,68 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici 0,00 
-Resultat pressupostari ajustat 0,00 
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4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el 
Compte de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou 
entre d’altres documents l’Estat del Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals de 168.626,37 EUR. 
 
H) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D’EDUCACIÓ. 
 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2013, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de  483.674,44 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 595.823,42 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici 0,00 
-Resultat pressupostari ajustat 0,00 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el 
Compte de resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou 
entre d’altres documents l’Estat del Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals de -539.934,41 EUR. 
 
I) COMPTES ANUALS DE L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBANISM E, S.L. 
 
Els documents que l’integren són els següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-13, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de 113.020.355,02 EUR, amb un capital social de 9.808.515,84€. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-13, del qual es desprèn un resultat de 
l’exercici d’11.492,22 EUR. Proposta de distribució: 11.492,22€ a reserves voluntàries. 
 
3) L’estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2013. 
 
4) L’estat de fluxos d’efectiu corresponent a l’exercici 2013 
 
5) La Memòria anual 2013. 
 
5) L’informe de gestió. 



 
 

 11 

 
Aquest expedient inclou com a documentació complementària a què fa referència la 
Regla 101 de la Instrucció del model normal de Comptabilitat local, els COMPTES 
ANUALS DE LA LLOTJA AGROPECUÀRIA MERCOLLEIDA, S.A. integrats pels 
documents següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-13, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de 3.936.266,31 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-13, del qual es desprèn un resultat de 
l’exercici de 2.530,92 EUR. Aplicació: Guanys a compensar a Resultats negatius 
d’exercicis anteriors. 
 
3) L’estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2013. 
 
4) La memòria anual 2013. 
 
5) L’informe de gestió. 
 
I els COMPTES ANUALS DEL CENTRE DE NEGOCIS I CONVENCIONS, S.A. 
integrats pels documents següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-13, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa 
quantitat de 41.842.251,14 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-13, del qual es desprèn un resultat de 
l’exercici de -330.351,26 EUR. Aplicació: Al compte de resultats negatius d’exercicis 
anteriors. 
 
3) L’estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2013. 
 
4) La memòria anual 2013. 
 
L'Ajuntament Ple trobant l'esmentat Compte General conforme, sense defectes que 
reparar i havent-se informat favorablement per la Comissió d'Economia i Hisenda, en 
funció de Comissió Especial de Comptes, i exposat al públic sense que s'hagi formulat 
cap  reclamació, reparament ni observació, una vegada examinat, amb 15 vots a favor 
del grup Municipal del PSC, 6 vots en contra del Grup Municipal del PP i 6 abstencions 
del Grup Municipal de CiU,  s'acorda: 
 
1r. Aprovar el Compte General corresponent a l'exercici econòmic de 2013. 
 
2n.  Aprovar la relació de documents de l’expedient tramitat. 
 
 
12.- RATIFICACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE COL·LABORA CIÓ ENTRE EL 
CONSORCI DE COMERÇ, ARTESANIA I MODA DE CATALUNYA, ORGANISME 
ADSCRIT AL DEPARTAMENT D’EMPRESA I OCUPACIÓ DE LA G ENERALITAT 
DE CATALUNYA, L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA FEDERACIÓ  
D’ASSOCIACIONS DE COMERCIANTS DE L’EIX COMERCIAL DE  LLEIDA 
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(FACEC) PER A LA CONSOLIDACIÓ DEL CENTRE COMERCIAL A CEL OBERT 
(CCOO) 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del president de la Comissió de 
Promoció Econòmica: 
 
Ratificar el text del conveni de col·laboració establert entre el Consorci de Comerç, 
Artesania i Moda de Catalunya (CCAM) organisme adscrit al Departament d’Empresa i 
Ocupació de la Generalitat de Catalunya, l’Ajuntament de Lleida i la Federació 
d’Associacions de Comerciants de l’Eix Comercial de Lleida per a la consolidació de l’eix 
comercial de Lleida com a Centre Comercial a Cel Obert de la ciutat de Lleida. 
 
 
 
13.- APROVACIÓ DE LES BASES DE LA BECA DE RECERCA C RISTINA DE 
PIZAN I DE LA CONVOCATÒRIA DE LA X BECA DE RECERCA CRISTINA DE 
PIZAN 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Drets Civils, 
Cooperació i Igualtat. 
 
1r.  Aprovar les bases específiques de la  Beca de Recerca Cristina de Pizan. 
 
2n.  Aprovar la convocatòria de la X Beca de Recerca Cristina de Pizan, amb un import 
total de 3.000€. Aquesta convocatòria és de tramitació anticipada per la qual cosa la 
concessió queda condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en el moment 
de la resolució de concessió. 
 
3r.  Sotmetre les bases a exposició pública per termini de 20 dies, segons el que 
disposa el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal de règim local de Catalunya, per tal que s’hi puguin fer al•legacions.  Si 
transcorregut aquest termini no se n’hi ha presentat, s’entendran aprovades 
definitivament. 
 
4t.  Obrir el termini de presentació de treballs que finalitza el 31 de gener de 2015, si 
transcorregut el termini d’exposició pública de les bases, no s’han presentat 
al•legacions. 
 
 
14.- APROVACIÓ DE LES BASES DEL PREMI MILA DE PERIO DISME PER A LA 
IGUALTAT DE GÈNERE A LLEIDA I DE LA CONVOCATÒRIA DE L VIII PREMI 
MILA DE PERIODISME PER A LA IGUALTAT DE GÈNERE A LL EIDA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Drets Civils, 
Cooperació i Igualtat. 
 
1r.  Aprovar les bases específiques del Premi Mila de Periodisme per a la igualtat de 
gènere a Lleida. 
 
2n. Aprovar la convocatòria del VIII Premi Mila de Periodisme per a la igualtat de 
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gènere a Lleida, amb un import total de 6.000€.  Aquesta convocatòria és de tramitació 
anticipada per la qual cosa la concessió queda condicionada a l’existència de crèdit 
adequat i suficient en el moment de la resolució de concessió. 
 
3r. Sotmetre les bases a exposició pública per termini de 20 dies, segons el que 
disposa el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal de règim local de Catalunya, per tal que s’hi puguin fer al·legacions. Si 
transcorregut aquest termini no se n’hi han presentat, s’entendran aprovades 
definitivament. 
 
4t. Obrir el termini de presentació de treballs que finalitza el 31 de gener de 2015, si 
transcorregut el termini d’exposició pública de les bases, no s’han presentat 
al·legacions. 
 
 
15.- DONAR CONFORMITAT AL TEXT REFÓS DEL PLA ESPECI AL URBANÍSTIC 
PER LA IMPLANTACIÓ D’UNA LÍNIA AÈRIA DE MITJA TENSI Ó PEL 
SUBMINISTRAMENT D’ENERGIA ELÈCTRICA A LA PARTIDA DE L BOU, 
POLÍGON 1 PARCEL·LA 116 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 27 regidors, 
que representa la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r.  Donar conformitat al Text refós del Pla especial urbanístic per la implantació d’una 
línia aèria de mitja tensió pel subministrament d’energia elèctrica al polígon 1, parcel·la 
116, promogut per Grup Vall Companys. 
 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per tal de prosseguir la seva 
tramitació, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
16.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L PLA GENERAL 
D’ORDENACIÓ URBANA DE LLEIDA, PER A LA INCORPORACIÓ  DE LES 
SERVITUDS AERONÀUTIQUES DE L’AEROPORT DE LLEIDA-ALG UAIRE 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 27 regidors, 
que representa la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment la Modificació puntual del pla general d’ordenació urbana de 
Lleida per a la incorporació de les servituds aeronàutiques de l’aeroport de Lleida-
Alguaire, promoguda per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n.  Demanar informe a la Direcció General d’Aviació Civil del Ministeri de Foment, 
previ informe de l’òrgan competent de la Generalitat de Catalunya. 
 
3r.  Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
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4t.   Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de 
la Paeria i al tauler d’edictes municipals.  
 
 
17.- RATIFICACIÓ RESOLUCIÓ ALCALDIA DE 2-7-2014 REL ATIVA A LA 
SOL·LICITUD A L’AGÈNCIA CATALANA DE L’AIGUA (ACA) D E L’ATRIBUCIÓ DE 
FONS PER LES ACTUACIONS DE REPOSICIONS I MILLORES A  L’ESTACIÓ 
DEPURADORA D’AIGÜES RESIDUALS (EDAR) DE LLEIDA PER L’ANY 2014  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Ratificar la resolució d’Alcaldia de data 2 de juliol de 2014 en tots els seus termes 
 
2n. Aprovar l’informe dels tècnics del departament de Projectes i Obres, de data 13 de 
juliol de 2014. 
 
3r. Aprovar l’informe dels tècnics del departament de Projectes i Obres de data 17 de 
juliol de 2014. 
 
4t. Aprovar l’informe de l’estudi econòmic per al manteniment, conservació i explotació 
de l’EDAR de Lleida, per l’any 2014, presentat per la concessionària el 10 de juliol de 
2014. 
 
5è. Aprovar el  Pla Quinquennal de reposició i millores 2014-2018 de l’EDAR de Lleida, 
presentat per la concessionària el 10 de juliol de 2014. 
 
6è.  Aprovar la sol·licitud a l’Agència Catalana de l’Aigua de l’atribució de fons per la 
despesa global per al manteniment, conservació i explotació, així com per la direcció, 
de l’EDAR de Lleida, per un import de  2.622.559,23 €, més IVA,  per l’any 2014. 
 
7è. Facultar l’Alcalde per procedir a la firma de tots els documents necessaris per a 
l’execució d’aquest acord i perquè realitzi tots els tràmits que calguin per a la seva 
efectivitat. 
 
8è. Notificar aquest acord als interessats pel seu coneixement i als efectes oportuns. 
 
 
 
18.- DECLARACIÓ DELS ALCALDES I ALCALDESSES PER LA PAU A 
CATALUNYA; RECLAMANT  QUE S’ATURI EL CONFLICTE ARMA T A GAZA  
 
De conformitat amb l’acord adoptat pels portaveus dels grups municipals, el Sr. alcalde 
llegeix la següent declaració: 
 
Des de fa setmanes, la població palestina de la Franja de Gaza està patint les 
conseqüències d’un conflicte armat que sembla no tenir final. Els bombardejos de 
l’exèrcit israelià han provocat la mort de centenars de persones, moltes de les quals 
són infants. També els coets de Hamàs han causat víctimes israelites. Famílies 
senceres han quedat sense les seves cases i s’han provocat danys en infraestructures 
vitals. La immensa majoria de les víctimes són civils.  
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Amb els passos fronterers tancats, els ciutadans i ciutadanes no poden fugir i són les 
víctimes innocents d’aquesta situació. Cal tenir present que l'atac directe sobre 
objectius civils, a més d’inadmissible i reprovable, està considerat un crim de guerra 
pel dret internacional. Aquests fets, per tant, cal que siguin investigats i jutjats. 
 
Com a alcaldes i alcaldesses, que tenim com a funció principal procurar pel benestar 
dels ciutadans i ciutadanes, condemnem enèrgicament tot ús de la força i ens 
solidaritzem amb la població de Gaza. Com a membres de la xarxa internacional 
d’Alcaldes per la Pau, una organització que agrupa més de 6.000 municipis de tot el 
món compromesos amb la pau, no podem restar indiferents davant d’aquests fets. No 
hi ha cap justificació per utilitzar la violència per a la resolució dels conflictes. 
Demanem que s’aturin tots els bombardejos contra pobles i ciutats. 
 
Reclamem als governs que s’impliquin en la recerca d’una solució al conflicte, que 
sigui pacífica i justa per a tothom. Que no s’ataquin zones poblades i no s’utilitzin les 
armes contra la població civil indefensa. Sol·licitem que la comunitat internacional actuï 
immediatament per aturar tots els bombardejos, protegir la població civil i iniciar 
negociacions de bona fe que condueixin a una resolució pacífica del conflicte”. 
 
 
 
19.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP PROPOSANT CONV IDAR ALS REIS 
D’ESPANYA A VISITAR LA CIUTAT DE LLEIDA I EL CONJUN T MONUMENTAL 
DEL TURÓ DE LA SEU VELLA  
 
Aquesta moció és retirada pel grup que l’ha proposat.  
 
 
20.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER A L'ELABOR ACIÓ D'UN NOU 
REGLAMENT DE FUNCIONAMENT DELS CENTRES CÍVICS I LOC ALS SOCIALS 
MUNICIPALS 
 
Amb 12 vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 15 vots en contra del Grup 
Municipal del PP, s’acorda rebutjar la següent moció presentada pel Grup Municipal de 
CiU. 
 
1r. Modificar el Reglament de funcionament dels centres cívics i locals socials 
municipals perquè incorpori específicament que els representants de tots els grups 
municipals –de l’equip de govern i de l’oposició- en podran fer ús sempre i quan sigui 
per exercir les responsabilitats per les què han estat escollits com a regidors, entre les 
quals hi ha atendre els veïns del barri.  
 
2n. Despolititzar la gestió dels centres cívics municipals amb la participació dels regidors 
-almenys un per grup municipal- amb veu però sense vot en les Taules de Coordinació 
dels Centres Cívics, traspassant les competències respecte a l’ús del centre als 
responsables tècnics i als representants de les entitats del barri. 
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21.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CiU PER LA PROMOCI Ó I DIFUSIÓ 
ENTRE LA CIUTADANIA DELS VALORS DEMOCRÀTICS DEL DRE T A DECIDIR  
 
Amb 21 vots a favor dels grups municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup 
Municipal del PP, s’acorda aprovar la moció següent presentada pel Grup Municipal de 
CiU: 
 
1r. Donar suport al manifest "L'Hora de decidir" que es va presentar durant l'acte "El 
món local pel dret a decidir" celebrat a Girona el passat 12 de juliol, organitzat per 
l'ACM i el Punt Avui. 
 
2n. Difondre aquest manifest i fer una crida a tots aquells que hagin estat electes 
locals (alcaldes i regidors de la Paeria) des de 1979 per tal que s'hi puguin adherir. 
 
3r. Promoure una pàgina, en el lloc Web de la Paeria, per crear un espai d'informació 
amb contingut pedagògic per difondre entre la ciutadania els valors democràtics del 
dret a decidir. 
 
4t. Fomentar espais de diàleg i promoure la participació als diferents barris de la ciutat 
per tal de conscienciar els lleidatans i lleidatanes de la responsabilitat que tots tenim 
en referència al futur polític de Catalunya.  
 
5è. Donar trasllat d’aquests acords al Parlament de Catalunya i al Govern de la 
Generalitat de Catalunya i fer-ne difusió a les entitats culturals i cíviques de la ciutat de 
Lleida. 
 
 
22.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC I CIU A FA VOR DE LES 
TREBALLADORES I TREBALLADORS DE L’HOTEL BLUE CITY C ONDES DE 
LLEIDA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la moció següent presentada pels grups municipals 
del PSC i CiU: 
 
1r. Donar suport a les treballadores i treballadors de l’Hotel Blue City Condes Lleida 
posant a la seva disposició els serveis de la Paeria per tal de pal·liar en la mesura del 
possible la seva situació des del punt de vista de les necessitats bàsiques. 
 
2n. Instar a l’acord entre els treballadores i l’empresa gestora de l’Hotel, o de 
l’empresa que per contracte en sigui la successora, per a que es regularitzi la situació 
laboral d’aquests, així com instar a l’acord entre l’empresa gestora i la propietària per 
evitar el tancament definitiu de l’equipament. 
 
3r. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a que exerceixi la seva tutela en 
matèria d’empreses i activitats turístiques, vetllant pel bon compliment de la legislació 
sectorial que afecte en aquest cas. 
 
4t. Instar al Govern de l’Estat a que revisi la legislació laboral amb l’objectiu de que no 
permeti la indefensió de treballadors i treballadores com la que s’ha produït en l’Hotel 
Blue City Condes Lleida. 



 
 

 17 

 
5è. Traslladar aquest acord als grups amb representació parlamentària, al Parlament 
de Catalunya i a les Corts Generals.  
 
 
INTERVENCIONS  
 
 
Punt núm. 8. Autorització sol·licitud ajornament qu otes al Parc Científic 
 
El Sr. Padilla  comenta que en la Comissió d’Economia van preguntar sobre les 
garanties que s’oferien per a aquest ajornament. Quan han llegit l’Ordre corresponent 
del Ministeri d’Economia i Competitivitat, han vist que en l’article 6è es preveu que les 
quotes que seran objecte de moratòria han d’estar garantides per les administracions i 
l’entitat territorial de la qual depèn l’ens deutor haurà d’assumir subsidiàriament la 
responsabilitat sobre el pagament d’aquests deutes. En conseqüència, cal constituir una 
garantia i per això pregunta qui l’ha de constituir: el Consorci, l’Ajuntament o la UdL.  
 
El Sr. alcalde  explica que els darrers dies s’ha dedicat, juntament amb el rector de la 
UdL, a comentar aquesta qüestió amb la secretària d’Estat, Sra. Carmen Vela i amb el 
president de la Generalitat. Han parlat del finançament del Parc Científic de Lleida i dels 
parcs científics en general. La secretària d’Estat els va informar que abans de final d’any 
s’aprovarà el Reglament de procediment per demanar els ajornaments i que per aquest 
motiu calia disposar de les autoritzacions de les administracions titulars del Parc (Paeria 
i UdL). Es preveu que el Reglament s’aprovi al mes de desembre i en aquell moment 
haurem de presentar el model de refinançament i el pla de treball. Les garanties seran 
fixades en aquest Reglament (explica els models possibles que poden afectar la Paeria, 
UdL, Generalitat, Estat...). El president Mas els va atendre amb un esperit constructiu 
que qualifica d’excel·lent. Coneix la situació del nostre Parc i dels parcs catalans i va 
manifestar la voluntat de treballar perquè tinguin viabilitat.  
 
S’aprova la proposta per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 9. Expedient de modificacions de crèdits al Pressupost de l’Ajuntament 
2014 (II) 
 
El Sr. Vilella  diu que aquesta modificació té per objectiu atendre i pagar despeses de 
béns corrents i de serveis, fer una transferència a l’IMO pel Pla Reorienta’t i altres 
contractes de prestació de serveis. Es finança amb la totalitat de fons de contingència. 
Hi ha despeses imprevistes i no pressupostades (en comenta alguna) que considera del 
tot necessàries. Creu encertada la inversió de 50.000 euros per millorar les 
instal·lacions esportives de l’AEM (que coincideix amb una proposta del PP que va ser 
rebutjada pel Govern en la sessió plenària del mes de març passat). En conjunt es 
proposa dotar de crèdit un seguit de despeses imprevistes que cal satisfer. Ara bé, del 
total de la modificació de crèdits, 508.000 euros corresponen a despeses previsibles 
que cal dotar perquè es van pressupostar a la baixa per quadrar les despeses amb els 
ingressos. A la meitat de l’exercici pressupostari ens haurem gastat tot el fons de 
contingència. Creu que hi ha una manca de previsió i algunes partides són irreals, la 
qual cosa fa que cada any calgui fer modificacions pressupostàries. El pressupost és un 
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document viu, però el fet d’haver d’exhaurir ara el fons de contingència demostra que hi 
ha una mala gestió econòmica i una previsió que qualifica de pèssima. Aquests 
arguments motivarien el vot en contra. Malgrat això, estan d’acord amb les obres a 
l’AEM, amb la necessitat de pagar les despeses energètiques dels equipaments 
municipals, amb les inversions al Centre Històric i a la Seu Vella, amb la promoció del 
comerç de la ciutat i amb la compra del mobiliari del pavelló Barris Nord. Per això, no 
votaran en contra, sinó que s’abstindran de votar.  
 
El Sr. Postius  diu que aquest expedient es fa en compliment dels acords pressupostaris 
als quals van arribar el Grup de CiU i el Govern. Per aquest motiu hi votaran 
favorablement. Vol destacar diversos punts que han estat acordats amb la Regidoria 
d’Economia. En primer lloc destaca les inversions a fer a l’AEM. Els increments de 
partides en inversions esportives; una partida nova per “Lleida Llegeix”; una partida 
inicial de 10.000 euros destinada a Sant Llorenç (que preveu una possible ampliació a la 
tardor) o més fons per actuacions en equipaments esportius de la ciutat. Destaca els 
180.000 euros que es destinen pel Pla Reorienta’t, que és una bona notícia per a 
tothom.  
 
La Sra. Mínguez  agraeix el vot favorable del Grup de CiU i l’abstenció del PP. Discrepa 
d’alguna de les valoracions fetes pel Sr. Vilella; no creu que hi hagi una mala gestió 
econòmica ni una pèssima previsió pressupostària. El fons de contingència es va 
preveure per dotar pressupostàriament aquests nous fets que es produeixen durant 
l’any. Tots estem d’acord en les actuacions a l’AEM, el Pla Reorienta’t, la compra de 
mobiliari del pavelló Barris Nord, etc.; per això, els  dotem pressupostàriament amb una 
partida d’estalvi d’1 milió d’euros que ja teníem prevista amb aquest objectiu. Una part 
de l’expedient complementa partides de consums i manteniments que ens permetran 
arribar correctament a final d’any. No creu que el pressupost s’hagi quedat sense marge 
de maniobra per fer noves dotacions atès que habitualment es fa una altra modificació 
pressupostària al novembre dotada des de la partida d’interessos o altres que hagin 
generat estalvi. Hi haurà marge de maniobra per possibles imprevistos.  
 
El Sr. Vilella  reconeix que hi ha partides imprevistes, però que representen poc més de 
la meitat del total de la modificació. Hi ha 492.000 euros aplicats a despeses que eren 
previsibles (n’explica alguns exemples). Per això, tenen una visió crítica que n’ha 
motivat l’abstenció.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del 
Grup Municipal del PP.  
 
 
 
Punt núm. 11. Expedient de Compte General 2013   
 
El Sr. Vilella  explica que aquest és el darrer debat sobre el Compte General abans de 
finalitzar aquest mandat. El Compte presenta un superàvit de 3,1 milions d’euros, però 
amb unes factures impagades que superen els 2,1 milions. Qualifica el superàvit de 
quimera. També creu que el superàvit no és real, perquè si ens fixem en l’estat 
d’execució del pressupost podem comprovar que les inversions són les grans 
sacrificades per aconseguir aquest superàvit. Li preocupa el cercle viciós en què s’ha 
caigut, on les obres previstes no s’acaben de materialitzar. Les obligacions reconegudes 
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en aquestes partides són molt inferiors a les previstes inicialment (explica les dades i diu 
que resta pendent executar més de 7 milions d’euros). No s’entén que dels 2 milions 
d’euros previstos per inversions al Centre Històric només s’hagin executat 575.000 
euros; creu que es continua governant d’esquena al Centre Històric. Diu que la 
concessionària del Mercat del Pla ha estat la protagonista d’una “fuga” i han preferit 
tancar per vacances en lloc de passar calor al Centre Històric de Lleida; i malgrat això, 
el Govern no ha fet res. Sense fer inversions i sense pagar factures és fàcil tancar el 
pressupost amb superàvit. La diferència entre ingressos i despeses dóna un saldo 
negatiu de 2 milions d’euros i una desviació pressupostària de 14,4 milions respecte a la 
previsió inicial. Creu que és especialment negatiu l’elevat deute que arrossega 
l’Ajuntament: 130 milions d’euros a 31 de desembre. A aquest deute cal afegir el de 
l’EMU, amb 73 milions d’euros més; 1,8 milions del CN&C i 40 milions més del Parc 
Científic de Gardeny. El deute total és de 244 milions d’euros. L’alcalde diu que tenim 
una economia sanejada, cosa que no és comprensible. Estem ofegats pel deute i per 
això no podem complir amb les nostres obligacions. Durant l’any 2013 hem hagut de 
pagar més de 17,5 milions d’euros entre interessos i amortitzacions. Per poder pagar 
aquest deute hem de continuar amb els impostos més alts. Un recent estudi diu que les 
nostres escoles bressol són de les que tenen un major cost mensual per als usuaris. 
Paguem un dels impostos de circulació més cars i som la capital de província amb l’IBI 
més car d’Espanya. La revisió dels valors cadastrals anunciada pel Sr. alcalde no ha 
estat cap possibilitat nova i no donarà solució a les reivindicacions de la ciutadania 
(coincideix amb una proposta del PP que va ser rebutjada per l’equip de govern). Cal 
rebaixar el rebut de l’IBI. L’actualització cadastral va ser una mesura possibilitada pel 
Govern Central a finals de l’any 2012 (ho explica). A la ciutat de Lleida paguem d’IBI una 
mitjana 459 euros per cada immoble; un 48% més que fa 8 anys, quan van entrar en 
vigor les ponències dels valors cadastrals. Si s’hagués sol·licitat l’actualització l’any 
passat, enguany pagaríem un 15% menys d’IBI. Critica els 14,4 milions de desviació 
pressupostària i creu que posa de manifest la manca de prudència i de rigor 
pressupostari. Creu que el Govern no administra bé els diners de la ciutadania i està 
hipotecant el futur de la ciutat. Votaran en contra del Compte General.  
 
El Sr. alcalde  diu al Sr. Vilella que repeteix sempre les mateixes crítiques. Reitera que 
la fiscalitat municipal suposa el 7% de la fiscalitat total a Espanya. Nosaltres recaptem el 
7% dels impostos que paguen les famílies. L’Estat recapta el 93% restant. Cal 
preguntar-se què fa l’Ajuntament amb el 7% d’aquests recursos, que permeten que 
1.000 famílies facin ús de les escoles bressol, que cada dia es netegi la ciutat, que 
s’enjardini i funcioni. Voldria que el Sr. Vilella digués que amb el 93% restant l’Estat ha 
pagat 12.000 milions d’euros perquè l’entitat BBVA s’hagi quedat Catalunya Caixa. Creu 
que els recursos municipals estan molt més ben utilitzats.  
 
El Sr. Postius  es remet al debat que es va fer al Ple quan es va adonar de la liquidació 
del pressupost. En coherència al sentit de vot que van manifestar en aquella ocasió, 
avui se n’abstindran de votar. Vol recordar alguna de les conclusions que en aquell 
moment van explicitar. En primer lloc, van considerar que no pressupostem bé ni pel 
que fa referència a les despeses ni en els ingressos. Per això, van haver de dur a 
reconeixement de crèdits prop de 2,2 milions d’euros de factures pendents de pagament 
per conceptes perfectament previsibles (esmenta alguns exemples). Això hipoteca el 
pressupost següent, cosa que es demostra en alguna de les partides de la modificació 
de crèdits que avui hem aprovat. Les desviacions que s’han produït en els ingressos 
afecten molt especialment a la partida de venda de solars (amb una previsió de 2 
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milions i una recaptació de 78.000 euros). En segon lloc, destaca que en l’any 2013 el 
Govern “es va estirar més el braç que la màniga”; s’ha produït un dèficit de 2 milions 
d’euros entre ingressos i despeses reconegudes. Aquesta és una constant  dels darrers 
anys que impossibilita abaixar els impostos. En tercer lloc recorda que la Paeria 
arrossega un deute de més de 200 milions d’euros (amb l’EMU i organismes 
dependents); malgrat les ràtios que facilita l’equip de govern, la realitat manifestada en 
els plans de sanejament demostra que les coses no es fan prou bé. Al Govern li manca 
autocrítica i es refugia moltes vegades en el victimisme en relació amb els deutes 
d’altres administracions. Un any més torna a demanar autocrítica i acabar amb el 
descontrol de la  despesa. És inadmissible que les famílies hagin de pagar una de les 
pressions fiscals més altes de l’Estat i que els proveïdors hagin de cobrar les factures en 
120 dies. Els lleidatans del futur hauran de pagar els 200 milions d’euros que deu 
l’Ajuntament de Lleida.  
 
La Sra. Mínguez  creu que les intervencions dels grups reiteren els arguments que van 
explicar en el Ple del passat mes de març, quan es va debatre sobre la liquidació del 
pressupost. Creu que el Sr. Vilella té una visió esbiaixada sobre aquesta qüestió i la 
qualifica de catastrofista; considera que la seva anàlisi és molt lluny de la realitat i és 
contradictòria. No entén les crítiques a les actuacions fetes al Mercat del Pla (i al 
districte del Pla) que han estat molt ben rebudes per la ciutadania; ja sabíem que el 
mercat tancaria a l’estiu i així estava previst al contracte. Explica que s’està treballant 
molt durament per a la revitalització del Centre Històric, promovent projectes de 
dinamització. El Compte General en cap lloc no diu que els tributs de Lleida siguin els 
més cars de l’Estat espanyol. Les dades comentades pel Sr. Vilella són les que elabora 
l’Ajuntament de Madrid i que han estat qüestionades en aquest Ple mantes vegades. Els 
impostos són la base de la redistribució (en especial l’IBI) i són el fonament del 
pressuposts de despeses. Moltes vegades els municipis hem fet crides a modificar el 
finançament municipal. Qüestiona també les dades que ha dit el Sr. Vilella sobre les 
escoles bressol, que es fonamenten en una notícia en la qual es barrejaven preus en 
escoles amb menjador i sense menjador; la crítica s’ha fet només en funció d’un titular, 
sense analitzar la noticia sencera. Recorda que en el Ple de l’estat de la ciutat es va 
anunciar una baixada dels valors cadastrals del 17%. El Sr. Vilella diu que aquesta 
baixada no tindrà cap impacte, sense tenir en consideració que afectarà directament les 
liquidacions de plusvàlua (amb una reducció d’ingressos d’1 milió d’euros). De manera 
contradictòria el Sr. Vilella ha dit que la rebaixa de valors que l’any anterior havia 
proposat el PP sí que tenia efectes beneficiosos. No es va fer aquesta rebaixa l’any 
passat, perquè les regles del joc no estaven clares i no es podria prendre una decisió 
amb el coneixement real de les seves conseqüències. L’any passat, només 10 capitals 
de província es van acollir a aquesta mesura. Diu que el PP no s’ha preocupat per la 
fiscalitat dels ciutadans (espanyols, catalans i lleidatans). Dels impostos que paga la 
ciutadania el 7% provenen de l’Ajuntament i el 93% restant pertany a l’Estat. El Sr. 
Vilella ha dit que l’IBI ha augmentat en 8 anys 149 euros de mitjana (18 euros l’any); no 
ha dit que l’augment de l’IVA ha suposat un increment de 39 euros mensuals per a cada 
ciutadà. No entén, doncs, que es vulgui acusar l’Ajuntament de ser el culpable de l’ofec 
fiscal dels lleidatans. Els ajuntaments podem alleugerir la càrrega fiscal, però no es 
poden fer discursos apocalíptics sobre la part més petita de la fiscalitat. L’augment de 
l’IRPF ha suposat per a cada família 335 euros l’any. Demana que es compari quin 
impacte té en una empresa l’impost de societat en relació amb l’IBI que han de pagar. 
La pressió fiscal sobre les rendes familiars no la fan els ajuntaments, sinó els grans 
impostos com l’IRPF o l’IVA. El PP està fent propostes a l’Estat de noves taxes i de 
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retallades en serveis, cosa que també fa la Generalitat. No es pot acusar l’Ajuntament 
de ser la causa de la pressió fiscal. És obvi que no ho estem fent tot bé i que sempre hi 
ha coses a millorar i en aquest sentit ens estem esforçant en la mesura que ens toca. 
Vol aclarir les dades relatives al deute que han manifestat els grups de l’oposició. Ara 
per ara, en la ràtio de deute compta exclusivament el deute que té l’Ajuntament, que és 
de 120 milions d’euros. La Paeria té menys deute que ingressos anuals (demana que es 
faci una comparativa amb el deute que pot tenir qualsevol persona que tingui una 
hipoteca). L’única manera de saber la importància de qualsevol endeutament és la de 
contrastar-ho amb els seus ingressos. Les xifres són en els documents que tenen els 
regidors; no sumem el que no consolida, però tots els deutes figuren en els documents 
comptables (el deute de l’Ajuntament, el de l’EMU, etc.). Si aquests deutes han de 
consolidar en algun moment així ho farem. Ens hem de queixar que la Generalitat ens 
degui 13 milions d’euros; no podem pagar més aviat si a nosaltres no ens paguen en 
temps. No ens podem quedar callats, perquè els fets són greus ja que la Generalitat ens 
deu 2,3 milions d’euros en tributs. Som conscients que la Generalitat té problemes 
financers, però això no ens ha de fer oblidar que els ajuntaments estem patint 
problemes de tresoreria i una de les causes és del deute que tenim d’altres 
administracions.  
 
El Sr. Vilella  diu que entén el discurs de la Sra. Mínguez, però creu que a l’equip de 
govern li sap greu que fos el PP qui demanés una actualització dels valors cadastrals; 
per això hem perdut un any, ja que amb la llei de 27 de desembre de 2012 es facultava 
els ajuntaments a demanar una actualització d’aquests valors. El nombre de municipis 
que van demanar aquesta revisió va ser de 2.800 a tota Espanya (entre ells, 
l’Ajuntament de Barcelona). Creu que l’Ajuntament de Lleida sí que castiga als 
ciutadans amb la seva política tributària. Els números sobre el deute de la Paeria són 
els que consten en els comptes i a 31 de desembre d’aquest any es preveu que tindrem 
un deute de 185 milions d’euros (sense comptar els del Parc Científic). El Compte 
General demostra que el Govern no compleix amb el pressupost, atès que s’ha tancat 
amb 14 milions d’euros de desviació pressupostària. Reitera que paguem els impostos 
més alts de tot l’Estat espanyol. L’any passat es va incrementar un 15,9% la taxa 
d’escombraries; un 40% la de clavegueram; un 38% la de les escoles bressol i un 35% 
el rebut de l’aigua. El comte també diu que som mal pagadors; que devem 2,1 milions 
d’euros en factures pendents; import al qual cal afegir els més de 23 milions d’euros que 
va facilitar el Govern de l’Estat per poder pagar factures. També es demostra que no 
s’estan complint les inversions previstes. Considera que la manera de governar del PSC 
no fa més que hipotecar el futur de la ciutat amb 244 milions de deute global. 
 
El Sr. Postius  pregunta a la Sra. Mínguez quin problema hi ha a reconèixer la situació 
de l’endeutament de l’Ajuntament i de les empreses públiques i els consorcis en els 
quals participem. Cal explicar també a la ciutadania que l’EMU té un deute de gran 
importància o que la situació del Parc Científic ens obliga a demanar un ajornament. La 
comparació entre el pressupost i el deute cal fer-la tenint en consideració la capacitat de 
disposició real (hem de pagar nòmines, concessions, serveis, etc.). També cal 
considerar els plans de sanejament que ens obliga a donar compte de la situació 
financera a l’Estat i a la Generalitat. Continuem tenint una situació financera no 
sanejada segons els criteris del Ministeri (endeutament corrent superior al 75%). Altres 
ajuntaments no tenen aquesta realitat. Hem amortitzat deute, perquè no ens ha quedat 
altra alternativa. Cal explicar el deute total i afegir les concessions d’obra pública i que el 
total supera els 200 milions d’euros. El preocupa molt que les valoracions cadastrals 
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que tenim en vigor estiguin molt per sobre dels valors reals de mercat. L’Ajuntament va 
demanar que es fes la revisió cadastral l’any 2004-2005, cosa que va incrementar els 
valors en un 110% de mitjana. Ara molts ciutadans tributen molt per sobre del que 
pertocaria amb valors reals de mercat. L’Ajuntament pot fer molt més; en altres 
municipis han rebaixat els coeficients i han pogut disminuir la pressió fiscal sobre els 
ciutadans. Per poder fer això, cal no gastar més del que ingressem. Reconeix el deute 
de la Generalitat; malgrat això hi ha altres ajuntaments que ho poden assumir, perquè 
tenen una situació financera millor. L’any 2012 ens devien 89 milions d’euros i l’any 
2013 el deute es redueix a 69 milions; malgrat això, continuem devent el mateix. Creu 
que la gestió econòmica no es porta amb la cura necessària. Pel que fa el tema del 
Mercat del Pla, diu que la ciutadania vol que hi hagi transparència sobre operacions com 
aquesta; s’han fet contractes per part de l’EMU que no han estat prou publicitats. Cal 
explicar quines són les condicions econòmiques que s’acorden amb les diferents 
empreses (en comenta alguns casos). Cal explicar les coses, perquè hem de donar 
comptes a la ciutadania, que té dret a saber quina és la situació financera de la Paeria.  
 
La Sra. Mínguez  diu que l’equip de govern vol explicar les coses; totes, no només les 
que interessen a una o altra formació política. L’oposició es concentra a parlar de dues 
qüestions: el deute i l’IBI. No ha negat mai cap de les dades del deute que el Sr. Postius 
ha explicat; no hi ha res a amagar. Reitera que seria explicatiu fer una enquesta de 
quantes persones els agradaria tenir un deute a llarg termini inferior als seus ingressos 
anuals (malgrat que tothom tingui despeses fixes). Cal posar el deute en 
correspondència als ingressos. Reitera que tècnicament el deute de l’EMU o del Parc 
encara no consoliden amb el deute de l’Ajuntament. Es bo que la ciutadania entengui 
quina és la situació. La revisió dels valors cadastrals va en la línia d’evitar casos com el 
de les liquidacions de plusvàlua amb valors no reals (suposarà ingressar 1 milió d’euros 
menys). L’any passat es podien rebaixar els valors només el 15% i enguany es podrà fer 
al 17%; també reitera que l’any passat no estava tècnicament resolta la fórmula per fer 
aquesta revisió. Insisteix també que només 10 capitals de província van demanar la 
primera revisió (un 20%, aproximadament, percentatge igual a les peticions computades 
amb el total dels municipis espanyols). Torna a explicar l’impacte en increment de 
pressió fiscal que han suposat les mesures fiscals del Govern del PP en la ciutadania en 
comparació amb els increments de la Paeria. Explica que el pressupost és un document 
viu, amb 12 mesos comptables i una realitat que es perllonga en el temps. La suposada 
desviació de 14 milions d’euros correspon a ingressos dels anys anteriors, romanents 
incorporats, moviments pressupostaris, transferències de capital, etc. Una inversió no 
s’obre l’1 de gener i es tanca el 31 de desembre; s’executen d’any en any i s’incorporen 
als exercicis posteriors. L’increment de recursos també és una desviació pressupostària 
i ningú ho qualifica negativament. No admet que el Sr. Vilella digui que gràcies a l’Estat 
hem pogut pagar 23 milions d’euros als proveïdors, com si hagués estat un regal. Ens 
va fer un préstec que suposa deute i que no tornarem a fer servir més. Demana que 
l’Estat i la Generalitat paguin el que deuen i així no caldrà cap mecanisme per facilitar 
pagaments. Aquesta mesura de l’estat fa incrementar el deute i l’import dels interessos 
que hem de pagar; ho qualifica de trampa, amb un tipus d’interès altíssim que haurem 
de renegociar en el mercat bancari lliure. No hi ha cap problema a parlar de la situació 
econòmica de l’Ajuntament, però cal fer-ho de manera rigorosa, parlant de tot, no només 
d’una part. Explica quins són els imports que la ciutadania destina cada dia (mitjançant 
l’Ajuntament) per acció social, per transport públic, per neteja viària, per educació 
preescolar o per foment de l’ocupació. Paguem interessos i  paguem deute, però també 
paguem serveis i accions que són prioritàries.  



 
 

 23 

 
El Sr. alcalde  creu que el tema clau és explicar a què dediquem l’esforç fiscal que fan 
els ciutadans. Els serveis que cada dia els lleidatans tenen garantits per un esforç 
econòmic de cadascun d’ells que administra bé l’Ajuntament. Pregunta al Sr. Postius si 
sap quina és l’administració que ha eliminat sine die els plans d’obres i serveis i els 
plans de barris; que redueix a la meitat  l’aportació a l’educació o a l’atenció social als 
municipis. Una administració que pateix per pagar cada mes les nòmines dels 
funcionaris o que ha de reduir les seves pagues extres. Una administració que només 
parla de balances fiscals, d’objectius de deute o de greuges en relació amb l’altra 
administració.  El Govern que té problemes econòmics i està ofegat econòmicament és 
aquest. Les finances dels ajuntaments de Catalunya són infinitament millors i més 
sòlides que les finances de la Generalitat; això li sap molt greu com a català.  
El focus de la nostra atenció l’hem de centrar a valorar a què destinem aquest 7% de la 
càrrega tributària de les famílies i les empreses. Si preguntem als ciutadans quins 
serveis reben dels governs, entre els 10 més importants la major part correspondran a 
serveis municipals que es paguen amb el 7% dels seus impostos. La sensació de la 
ciutadania és la de tenir un país municipalitzat quant a serveis i estatitzat quant a 
impostos.  
 
S’aprova amb 15 vots a favor del Grup del PSC, 6 en contra del Grup del PP i 6 
abstencions del Grup de CiU.  
 
 
 
Punt núm.19. Moció del Grup Municipal del PP propos ant convidar els Reis 
d’Espanya a visitar la ciutat de Lleida i el conjun t monumental del Turó de la Seu 
Vella 
 
El Sr. Puy  confirma que retiraran la moció presentada en què proposaven convocar els 
Reis d’Espanya a visitar la ciutat. El motiu de la retirada ha estat la comunicació, per 
part de l’alcalde, que ja s’havia cursat una invitació oficial per part de la Paeria. Aquesta 
invitació dóna compliment a l’objectiu central de la moció. La proposta demanava també 
que en aquesta visita tingués un protagonisme especial el Turó de la Seu Vella, mentre 
serviria com a projecció per la candidatura del conjunt monumental com a patrimoni 
mundial. Demanen al Sr. alcalde que quan es confirmi la seva assistència s’inclogui en 
el programa d’actes una extensa visita al Turó de la Seu Vella.  
 
El Sr. alcalde  informa que òbviament, en la visita, s’inclourà allò que els reis vulguin 
que s’hi inclogui. En la carta d’invitació ja es feia una referència expressa a la Seu Vella 
i a la candidatura com a patrimoni mundial de la UNESCO (el Sr. alcalde llegeix  íntegre 
aquest paràgraf). A més d’aquest objectiu també proposava vincular la visita al 750è 
aniversari de la Paeria, al desè aniversari de la mort del professor Oró i a la 
commemoració del centenari de la mort d’Enric Granados. La vinculació de la visita a 
alguns d’aquests àmbits i commemoracions s’ha deixat a criteri de Sa Majestat. La carta 
ha estat contestada i es remet a la disponibilitat d’agenda. Van agrair la invitació i 
trameten la seva salutació afectuosa a la Corporació Municipal i als veïns de la ciutat.  
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Punt núm. 20. Moció del Grup Municipal de CiU per a  l’elaboració d’un nou 
reglament de funcionament dels centres cívics i loc als socials municipals  
 
La Sra. Obis  explica que el motiu d’aquesta moció és intentar resoldre la problemàtica 
que genera la interpretació de l’article 18 (i altres) del Reglament d’ús dels centres 
cívics. Fa referència a una recomanació del síndic municipal de greuges de l’any 2012, 
relativa a queixes de ciutadans sobre aquesta qüestió i recomanava modificar el 
Reglament. Aquesta norma és l’eina per regular el bon ús dels espais municipals i dels 
centres cívics. Es va resoldre la recomanació dient que es faria un nou Reglament que 
seria sotmès a provació del Ple; d’aquesta resposta ara fa dos anys. El Grup de CiU ha 
demanat informació sobre l’estat del nou Reglament i s’ha contestat sempre que 
s’estava elaborant, sense explicar el motiu de la demora. Estan d’acord en el fet que els 
centres cívics no es cedeixen per desenvolupar activitats polítiques o confessionals de 
manera habitual (només de manera puntual). Explica que se’ls ha negat dues vegades 
la cessió d’espais per tenir reunions amb el veïns (comenta els detalls). Demana que es 
doni el mateix tractament als regidors del Govern que als de l’oposició quan demanen 
aquests espais per atendre la ciutadania. A la demanada de CiU se’ls va comunicar que 
podien fer servir la sala Jaume Magre o la d’Alfred Perenya; no té sentit que s’obligui els 
veïns a desplaçar-se a aquestes sales quan hi ha espais al seu barri. Creu que en les 
taules de coordinació dels centres haurien de ser presents els representants de tots els 
grups municipals (amb veu i sense vot, si cal). Els grups representem una part de la 
ciutadania que ha de ser present en les taules de coordinació. 
 
La Sra. Batalla  explica que el Grup del PP donarà suport a la moció. Cal planificar unes 
noves regles de funcionament dels centres cívics de la ciutat. Sembla que els centres 
estiguin vetats als partits polítics i als regidors de la Paeria que no són a l’equip de 
govern. Aquests equipaments han d’estar al servei de tots els ciutadans i ara no estan a 
l’abast de tothom. Llegeix l’article 2 del Reglament que fixa quina és la finalitat dels 
centres cívics. Recorda que el síndic, en la memòria de l’any 2012, va dir que aquests 
centres són l’eina de participació i trobada de la ciutadania i que no es pot restringir per 
l’administració aplicant criteris arbitraris en el moment d’autoritzar o denegar la seva 
utilització. Les dificultats perquè un regidor pugui fer ús d’aquests espais són 
indubtables malgrat el que està previst en l’article 18 del Reglament. Llegeix també 
aquest article i diu que no ofereix cap dubte la interpretació del fet que no es pot fer 
servir com a espai habitual, però sí amb caràcter puntual. Els regidors de la Paeria (del 
govern o de l’oposició) han de poder disposar de l’ús dels centres cívics per exercir les 
tasques per les quals han estat escollits. No es pot confondre la discrecionalitat amb 
l’arbitrarietat. Cal garantir que els regidors puguin atendre els veïns en els diferents 
centres dels barris de la ciutat.  
 
La Sra. Arderiu  diu que l’Ajuntament, per tal de preveure una correcta cessió dels 
espais i sales i, al mateix temps, aconseguir un bon ús de les dependències comunes 
dels centres cívics, va redactar un Reglament de funcionament que va ser aprovat pel 
Ple, per unanimitat, l’any 2004. L’article 8 del Reglament concreta que la gestió dels 
centres correspon a la Regidoria de Participació Ciutadana. Aquesta Regidoria, amb 
independència del partit o regidor que ha assumit la seva direcció, sempre ha mantingut 
el mateix criteri en defensa del redactat del Reglament. Explica que el mes d’abril de 
l’any passat van rebre una petició d’ICV per fer servir la sala d’actes del centre cívic del 
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Centre Històric per desenvolupar activitats de debats polítics; la resposta a aquesta 
petició va ser la d’oferir-los altres espais aptes per a aquest fi, cosa que van acceptar. 
Les peticions fetes per CiU els mesos de maig i juliol van rebre la mateixa resposta que 
s’havia donat a ICV, que era semblant a la que prèviament s’havia contestat a altres 
formacions polítiques. Totes les entitats tenen coneixement de la justificació i 
argumentació d’aquestes respostes, per evitar que es faci un ús partidista confessional 
d’aquests equipaments municipals. Es vol aconseguir que el servei d’aquests 
equipaments sigui per a activitats formatives, cíviques, culturals, etc. Per això, s’han 
derivat les activitats polítiques a altres equipaments o instal·lacions. Aquesta derivació 
s’executa en respecte al contingut del Reglament de funcionament dels centres cívics i 
en aplicació de l’esmentat article 18, per evitar la identificació dels centres amb 
qualsevol tendència ideològica. Es reserven els centres cívics per activitats ciutadanes, 
cíviques, culturals o formatives. Demana a CiU que atengui el que fixa el redactat del 
Reglament i que tingui en consideració els arguments que s’han explicat en casos 
precedents. Cal revisar i renovar el Reglament en tant que ha passat un bon nombre 
d’anys de la seva aprovació. Recorda la recomanació del síndic de greuges de l’any 
2012 que demanava també la renovació del redactat, per donar-li major claredat. El 
Govern està treballant en un Reglament que serà presentat a la Junta de Portaveus i al 
Ple per tal de ser aprovat. Sobre les peticions de CiU diu que en el Reglament de 
Participació ciutadana es preveu que els regidors de barri (per delegació de l’alcalde) 
són l’única figura que té encarregada apropar la representació política del Govern 
municipal a la ciutadania. Aquestes regidories de barri es van crear per facilitar els 
contactes de la ciutadania amb el Govern. El Reglament regula que el punt de trobada 
amb els regidors de barri serà o els centres cívics o el local social respectiu. La segona 
petició de CiU (de despolititzar la gestió dels centres amb la incorporació de regidors 
dels grups a les taules de coordinació) vol significar que aquestes taules estan 
configurades únicament pels representants de les associacions ubicades en cada 
equipament i que fan ús de les instal·lacions de manera habitual i són presidides per la 
regidora de Participació Ciutadana en representació del Govern municipal. Tenen com a 
objectiu principal coordinar el calendari d’activitats i horaris d’ús pel millor funcionament 
de l’equipament. Per aquests motius el Grup del PSC votarà en contra de la moció que 
considera que pretén polititzar els equipaments municipals.  
  
La Sra. Obis  lamenta que la Sra. Arderiu qualifiqui de politització el fet de poder atendre 
els veïns en el seu barri quan així ens ho demanen. La petició de la moció no es fa com 
a partit polític, sinó  com a grup municipal. Cal revisar un Reglament que es va aprovar 
l’any 2004, en tant que la vida evoluciona i ho fa necessari. Desconfia de quins seran els 
termes de l’actualització del Reglament si el Govern continua mantenint un 
posicionament que qualifica d’immobilista. Explica que en el present mandat i en 
l’anterior nomes han sol·licitat una vegada l’ús d’un centre cívic per atendre els veïns i 
l’article 18 del Reglament preveu que es puguin fer aquestes peticions de manera 
puntual (llegeix l’article). En cap cas han demanat que cap centre es converteixi en la 
seva seu social i, a més, la demanda s’ha fet com a grup municipal, no com a partit 
polític. Seguiran insistint i plantejaran esmenes al Reglament en aquest sentit, quan la 
finalitat sigui atendre la ciutadania i evitar el desplaçament dels veïns, de manera 
coordinada amb les associacions de veïns. Lamenta l’immobilisme i desitja que el nou 
Reglament pugui donar participació als grups municipals en l’ús dels equipaments. 
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La Sra. Batalla  està d’acord amb els raonaments expressats per la Sra. Obis. Diu que 
els reglaments es fan perquè es compleixin i no per fer interpretacions que els 
desvirtuïn. L’article 18 del Reglament preveu que siguin autoritzats els usos puntuals i 
així cal fer-ho. 
 
La Sra. Arderiu  reitera que sempre s’ha fet la mateixa interpretació d’aquest 
Reglament. 
 
La Sra. Obis  lamenta que allò que s’ha fet sempre no es pugui canviar.  
 
Es rebutja amb 12 vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 15 vots en contra del 
Grup del PSC. 
 
 
Punt núm. 21.  Moció del Grup Municipal de CiU per la promoció i difusió entre la 
ciutadania dels valors democràtics del dret a decid ir  
 
La Sra. Torrent  diu que no farà una nova defensa del dret a decidir, atès que  ja s’ha fet 
abastament en altres plens. La moció planteja tres propostes molt concretes, d’accions 
puntuals, per donar compliment als compromisos als quals l’Ajuntament s’ha adherit. En 
aquesta moció afegim a aquests compromisos el manifest aprovat a Girona, sota el títol 
“L’Hora de decidir” i que va ser presentat durant l’acte “El món local pel dret a decidir”. 
Recorda que el mes de juny el Ple va aprovar una proposta de resolució sobre l’exercici 
del dret a decidir en què ens comprometíem a facilitar eines i recursos perquè la societat 
lleidatana tingués la informació necessària per poder exercir aquest dret i debatre sobre 
aquesta qüestió, facilitant la participació ciutadana. Es vol donar forma a aquest 
compromís. Llegeix la part dispositiva de la moció que està transcrita en l’acta. Volen 
que l’Ajuntament lideri el debat sobre aquesta qüestió. Es tracta de conscienciar la 
ciutadania de la responsabilitat que tots tenim en referència al futur polític de Catalunya. 
Hi ha molta feina per davant. 
 
El Sr. Solé  diu que, per dotzena vegada consecutiva, el Grup del PP a l’Ajuntament de 
Lleida votarà que no.  
 
La Sra. Camps  diu que el Grup del PSC votarà a favor de la moció. Agraeix a la Sra. 
Torrent el fet d’haver acceptat una esmena del grup socialista, en una qüestió de 
terminologia que consideren important per apropar aquesta moció al consens dels dos 
grups majoritaris. Estan d’acord amb el manifest “L’Hora de decidir” en el seu punt 
principal en tant que la consulta als ciutadans és el punt de trobada de la ciutadania i 
per donar la veu al poble. Els socialistes sempre hem defensat la necessitat de fer la 
consulta, però de manera ben feta, sense declaracions o decisions unilaterals que obren 
camins de frustració. Per fer possible aquesta consulta, de manera consensuada i en el 
marc de la legalitat donaran suport als punts que es plantegen, tenint en consideració 
que alguns d’ells ja estaven aprovats en mocions precedents. Cal facilitar la informació 
més objectiva possible sobre el debat del futur de Catalunya, per quan aquesta consulta 
pugui ser efectiva en el marc de la legalitat.  
 
La Sra. Torrent  agraeix el vot favorable del Grup del PSC. Creu que el Grup del PP no 
entén res del que està passant en el país i per això no en volen parlar. L’exercici 



 
 

 27 

democràtic és sa i els paers de l’Ajuntament de Lleida estem majoritàriament a favor 
d’aquest debat i continuaran defensant-lo.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups de CiU i del  PSC  i  6 en contra del Grup del 
PP. 
 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. La Sra. Obis  explica que en la Comissió de Cultura del passat mes de juny 
es va comentar el tema de les pubilles de Sucs i Raimat. Fa anys entraven en la roda de 
les pubilles de la ciutat i darrerament no ho han estat. Demana que es traslladi als 
representants de la FAVLL la voluntat dels nuclis de Sucs i Raimat que siguin també 
designades les seves pubilles a aquests efectes.  
El Sr. alcalde diu que troba absolutament lògic que les pubilles de Sucs i Raimat entrin 
en la festa major de la ciutat. 
La Sra. Parra diu que quan es va fer la consulta el representat de la FAVLL en la 
Comissió informativa va dir que traslladaria aquesta petició a la Federació. Suposa que 
a partir de la propera Festa Major tornaran a formar part d’aquesta representació 
rotatòria.  
El Sr. alcalde recorda que abans els alcaldes pedanis de Sucs i Raimat no formaven 
part d’aquest actes festius i ara ja estan incorporats.  
 
Número 2. El Sr. Vilella  fa una pregunta sobre la proposta d’impulsar un càmping de 
163 places a la zona de Pla de Monsó. Creu que ha passat el primer tràmit d’avaluació 
d’impacte ambiental de la CTU de la Generalitat. Vol saber quin és el programa 
d’execució del projecte; quan està previst que es posi en funcionament i si està prevista 
alguna actuació sobre els accessos al complex.   
La Sra. Camps explica que no pot avançar gaires dades, perquè el projecte encara no 
s’ha debatut a l’Ajuntament. Va entrar fa un mes i només és un avantprojecte. Abans de 
començar el tràmit s’ha enviat a la CTU perquè facin la tramitació ambiental. Si no 
supera aquesta fase, no es podrà continuar la tramitació municipal. Ho aniran seguint 
perquè passarà per la Comissió Informativa d’Urbanisme.  
 
Número 3.  La següent pregunta fa referència a la proliferació d’algues al riu Segre. 
Pregunta si l’Ajuntament té previst algun tipus d’actuació com ha fet els anys anteriors 
per evitar la proliferació d’algues (fet que també provoca que s’estengui la mosca negra, 
que provoca picadures molt doloroses).  
El Sr. Barberà explica que els macròfits que tenim al riu Segre han propiciat actuacions 
municipals altres anys en què hi havia menys cabdal al riu en la temporada de l’estiatge. 
Creu que enguany no caldrà treure les algues que tenim al riu. Fan mal efecte visual, 
però treure-les suposa un cost elevat. La proliferació de la mosca negra està controlada 
des del nostre laboratori (explica el procés). Quan supera els límits previstos s’aplica un 
tractament per controlar-les. Actualment no es pot aplicar amb helicòpter, perquè tenen 
prohibit volar per sobre de les ciutats de més de 50.000 habitants. El nostre riu és molt 
accessible i es pot fer el tractament llançant directament el producte a l’aigua. Una 
vegada aplicat aquest tractament es fa un control posterior per comprovar-ne els 
efectes. Es fa un control continu per tal que la mosca negra no ens doni problemes. El 
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tractament de les algues només es farà si no queda altra alternativa, ja que cal ser molt 
curosos amb la despesa pública.  
El Sr. Vilella agraeix la informació i diu que la cura dels recursos públics no ens ha de 
fer oblidar les prioritats.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


